

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS  
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY  
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS  
Department of International Law**

**Annotation to the master's thesis**

**ELECTRONIC COMMERCE IN PRIVATE INTERNATIONAL LAW:  
ISSUES OF THEORY AND PRACTICE**

Peng Huan

Scientific supervisor:  
Ananich Svetlana Mikhailovna  
PhD, Associate Professor

Minsk, 2025

## ANNOTATION

**1. Structure and scope of the master's thesis :** 47 p, 64 sources.

**2. Keywords:** PRIVATE INTERNATIONAL LAW, E - COMMERCE, E - COMMERCE LEGISLATION, DISPUTE RESOLUTION IN E - COMMERCE

### **3. The content of the work**

*Object of the study* is the electronic commerce in private international law: issues of theory and practice.

*Subject of the study* is that this paper uses private international law as a framework to explore relevant issues of e-commerce in theory and practice, analyzes the legal challenges faced by e-commerce under private international law, sorts out the current status of international and national legislation, and puts forward suggestions for improving the international e-commerce legal system.

*The aim of the thesis :*The aim of the master ' s thesis is to explore the theoretical and practical applications of e-commerce under private international law, analyze the legal issues in cross-border e-commerce, and put forward suggestions for improving the international e-commerce legal system to promote the healthy development of e-commerce.

*Methods of research:* literature research method, case analysis method, comparative research method, empirical research method.

*Results:* This research clarifies the particularity of international e-commerce and its legal application principles, reveals the application of new jurisdiction theory in cross-border e-commerce, explores the role of ODR mechanism in consumer rights protection and improvement strategies, and puts forward suggestions for improving the international e-commerce legal system, pointing out the direction for the future development of e-commerce law.

*Reliability of materials and results of the thesis:*The reliability of the materials is guaranteed through the utilization of official legal documents, authoritative scholarly works, and comprehensive legal databases. The findings are obtained via a systematic comparison and analysis, ensuring an objective comprehension of the subject matter.

*Recommendations for the use of the results:* based on a systematic summary of the theory of e-commerce under private international law, this article combines current international legislative trends and classic cases to analyze the legal issues in cross-border e-commerce and puts forward targeted improvement suggestions, providing a new perspective and ideas for the improvement of the international e-commerce legal system. It has strong theoretical innovation and practical guidance significance.

## АННОТАЦИЯ

**1. Структура и объем дипломной работы:** 47 с, 64 источника.

**2. Перечень ключевых слов :** МЕЖДУНАРОДНОЕ ЧАСТНОЕ ПРАВО, ЭЛЕКТРОННАЯ КОММЕРЦИЯ, ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВО ОБ ЭЛЕКТРОННОЙ КОММЕРЦИИ, РАЗРЕШЕНИЕ СПОРОВ В ЭЛЕКТРОННОЙ КОММЕРЦИИ

### **3. Содержание работы**

**Объектом** Электронная коммерция в международном частном праве: вопросы теории и практики.

**Предметом** В данной статье международное частное право используется в качестве основы для изучения актуальных вопросов электронной коммерции в теории и на практике, анализируются правовые проблемы, с которыми сталкивается электронная коммерция в соответствии с международным частным правом, анализируется текущее состояние международного и национального законодательства и выдвигаются предложения по совершенствованию международной правовой системы электронной коммерции.

**Цель дипломной работы :** Целью магистерской диссертации является исследование теоретических и практических аспектов применения электронной коммерции в рамках международного частного права, анализ правовых вопросов трансграничной электронной коммерции и выдвижение предложений по совершенствованию международной правовой системы электронной коммерции для содействия здоровому развитию электронной коммерции.

**Методы исследования:** метод исследования литературы, метод анализа случаев, метод сравнительного исследования, метод эмпирического исследования.

**Результаты:** В настоящем исследовании разъясняются особенности международной электронной коммерции и принципы ее правового применения, раскрывается применение новой теории юрисдикции в трансграничной электронной коммерции, изучается роль механизма ОУС в стратегиях защиты и улучшения прав потребителей, а также выдвигаются предложения по совершенствованию международной правовой системы электронной коммерции, указывая направление будущего развития права электронной коммерции.

**Достоверность материалов и результатов диссертации:** Надежность материалов гарантируется использованием официальных юридических документов, авторитетных научных трудов и обширных правовых баз данных. Результаты получены путем систематического сравнения и анализа, что обеспечивает объективное понимание предмета.

**Рекомендации по использованию результатов:** На основе систематического резюме теории электронной коммерции в рамках международного частного права эта статья объединяет текущие международные законодательные тенденции и классические случаи для анализа правовых вопросов в трансграничной электронной коммерции и выдвигает целевые предложения по улучшению, предоставляя новую перспективу и идеи для улучшения международной правовой системы электронной коммерции. Она имеет сильное теоретическое новаторство и практическое руководство.